

14

janvyè

Si nou padone moun pou fot yo, ebyen, Papa nou ki nan syèl la ap padone nou pou fot nou yo tou.

Matye 6. 14

Renmen lènmi nou, Epi priye pou moun ki pèse-kite nou. Konsa, nou va vin pitit Papa nou ki nan syèl la. Matye 5. 44, 45

Fòs padon (2)

“Lè li te vin tèlman malad, li pa t ka rete nan prizon an ankò. Yo te mennen Liuba lopital. Mwen te gen chans vizite l epi pataje yon bon moman kominyon kretyèn ak li. Nou te li yon pasaj nan levanjil la ansanm. Li te fèb anpil.

– Li di mwen : Sa pa gen dout lavi mwen prèske bout.

– Si se ta vre kisa ou ta renmen di Bondye ?

– M ta renmen padone manman m ki te abandone m, papa m mwen pa t janm konnen, sè mwen an ki te vòlè tout sa m te genyen epi ki te voye m jete, moun m te touye a paske li te vle touye m apre li te fin vyole m, tout gason ki te twonpe m yo, sila yo ki te wete pitit mwen an nan menm...

Epi lis long priyè plen tristès ak padon sa te kontinye, tankou moun k ap denonse mizè ak zak malonnèt k ap fèt nan monn sa... Ak de zòrèy mwen, mwen te konprann se pa “malfektè” a ki te bezwen padon, – Bondye te padone li, men se anpil lòt moun... epi se li menm ki te jwenn fòs pou li padone, nan yon bèl jès lanmou anvé tout moun ki te blese li yo.

Kèk jou apres, kèk zanmi kretyen al wè Liuba, men Senyè Jezi te pran l nan paradi. Medam yo te rankontre doktè an chèf la ki di yo : “M pa janm wè malad tankou Liuba : li te yon moun ki gen anpil bonte”.

Pierre D.

14 janvier

Si vous pardonnez aux hommes leurs fautes, votre Père céleste vous pardonnera aussi à vous.

Matthieu 6. 14

Aimez vos ennemis, et priez pour ceux qui vous persécutent ; ainsi vous serez les fils de votre Père qui est dans les cieux. Matthieu 5. 44, 45

La force du pardon (2)

“Quand elle a été trop malade pour rester en prison, Liuba a été conduite à l’hôpital. J’ai pu lui rendre visite et partager avec elle un beau moment de communion chrétienne. Nous avons lu ensemble un texte de l’évangile. Elle était très faible.

– C’est sans doute la fin de ma vie, me dit-elle.

– S’il en était ainsi, qu’est-ce que tu voudrais dire à Dieu ?

– Je voudrais pardonner à ma mère qui m’a abandonnée, à mon père que je n’ai jamais connu, à ma sœur qui m’a tout volé et qui m’a rejetée, à celui que j’ai tué parce qu’il voulait m’assassiner après m’avoir violée, à tous les hommes qui m’ont trompée, à ceux qui m’ont arraché mon enfant...

Et la longue litanie de douleur et de pardon se prolongea, comme l’aveu d’un monde de misère et d’horreur... À mes oreilles s’ouvrait l’évidence que ce n’était pas tant la “criminelle” qui avait besoin de pardon, – Dieu lui avait pardonné – mais beaucoup d’autres... et c’était elle qui trouvait la force de pardonner, dans un très bel acte d’amour envers tous ceux qui l’avaient blessée.

Quelques jours plus tard, des amies chrétiennes sont allées voir Liuba, mais le Seigneur Jésus l’avait recueillie dans le paradis. Elles ont rencontré le médecin chef qui leur a dit : “Des malades comme Liuba, je n’en ai jamais vu : elle rayonnait de bonté”.

Pierre D.